
Protokół Nr 16/2011 

z posiedzenia Zarządu Powiatu w Nidzicy 

 w dniu 7 kwietnia 2011 r. 

 
W posiedzeniu uczestniczyli: Starosta – p. Ludwik Ekiert, Wicestarosta – p. Lech Brzozowski, 

członkowie Zarządu: p. Janusz Kwiatek, p. Waldemar Słupski, p. Robert Radzymiński, zgodnie z 

załączoną listą obecności oraz Skarbnik Powiatu – p. Renata Mróz, Sekretarz Powiatu – p. Elżbieta 

Bieniek, Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej – p. Anna Osłowska, Dyrektor Powiatowego Zarządu 

Dróg – p. Jacek Dłuski, oraz inspektor w Wydziale Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa – p. 

Sabina Adamowska-Krupa. 

 

Porządek obrad: 

I. Zespół Opieki Zdrowotnej 

1. Sprawa odpłatnego świadczenia usług rehabilitacyjnych przez ZOZ. 

II. Wydział Organizacyjny i Spraw Obywatelskich  

1. Omówienie wniosku radnego Pawła Bukowskiego o dofinansowanie NOK. 

III. Powiatowy Zarząd Dróg  

1. Przedstawienie informacji z przeglądu dróg. 

IV. Wydział Ochrony Środowiska  

1. Wnioski o wycinkę drzew z pasa dróg powiatowych. 

V. Wydział Finansowy: 

1. Zmiany w budżecie powiatu na rok 2011. 

 

Ad. I. 

p. Elżbieta Bieniek przypomniała, że wniosek Zespołu Opieki Zdrowotnej Zarząd rozważał na 

wcześniejszych posiedzeniach. Radca prawny Starostwa uważa, że Zarząd nie ma delegacji prawnej do 

wyrażenia zgody na świadczenie płatnych usług. Zasięgała informacji w innych powiatach. Żaden z 

nich takiej zgody nie wyrażał, ponieważ nie ma podstawy prawnej. 

p. Anna Osłowska zapewniała, że rehabilitacja w ZOZ finansowana przez Narodowy Fundusz 

Zdrowia będzie nadal bezpłatna. 

p. Elżbieta Bieniek zaznaczyła, że organ administracji może działać tylko w granicach prawa. 

Pan Starosta podkreślił, że konstytucja zapewnia bezpłatne leczenie. Zapytał, czy te świadczenia 

mogą być płatne, skoro miałyby być wykonywane na majątku ZOZ. 

p. Anna Osłowska uważa, że mogą. Można sprzęt wydzierżawić. Konsekwencją tego jest 

zwolnienie pracowników rehabilitacji. Zapytałaby, czy może im wydzierżawić pomieszczenia. Dodała, 

że Fundusz realizuje kontrakt przez 5 godzin dziennie. ZOZ będzie na takich samych warunkach 

pracował. Chodzi o pozostały czas, żeby ZOZ mógł sprzedawać usługi, których Fundusz wcale nie 

kupuje. 

Pan Starosta proponował, aby temat ten przekonsultowali radcy prawni Starostwa i ZOZ. Jeśli 

dojdą do wniosku, że można, to tak będzie. 

p. Anna Osłowska zauważyła, że sprawa zaczęła się w poprzednim roku. Jej radca powie to samo, 

co dotychczas. Pisma zaopatrzone są w podstawy prawne, ale chodzi o usługi spoza koszyka usług 

NFZ. 

p. Elżbieta Bieniek stwierdziła, że jeśli z ustawy o ZOZ wynikałaby delegacja ustawowa, że Rada 

może wyrazić zgodę na realizowanie jakichkolwiek świadczeń, to wówczas miałaby prawo do podjęcia 

uchwały. Jeśli delegacji nie ma, nie mamy podstaw. 

p. Anna Osłowska prosiła wobec tego o odpowiedź, że nie ma delegacji do podjęcia takiej decyzji.  

p. Elżbieta Bieniek stwierdziła, że można inaczej sformułować zapis, że nie ma podstaw do 

podjęcia uchwały w tej sprawie. 

 

Pan Starosta powrócił do sprawy związanej o wysokością czynszu dla jednostek powiatowych w 

Przychodni. Wyraził nadzieję, że dyrektor ZOZ ponownie dokładniej przeanalizuje koszty utrzymania 
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jednostek w budynku Przychodni. Dodał, że Zarząd pamięta o potrzebach ZOZ i pozytywnie patrzy na 

dotychczasowe dokonania. 

p. Anna Osłowska przypomniała problem ZOZ - brak mieszkania, niemożność stworzenia 

warunków do zakupu lokalu, czy działki na preferencyjnych warunkach. Prosiła o pomoc w tej kwestii, 

aby móc pozyskać nowych lekarzy. 

Pan Starosta zaznaczył, że w majątku powiatu nie ma rezerw. Dodał, że  Rząd przekazuje 

powiatowi nowe zadania bez środków. Na funkcjonowanie Starostwa jest o 1.000.000 zł mniej. 

p. Anna Osłowska odparła, że jej działania wynikają z tego, że musi zrealizować budżet, a wszyscy 

stawiają opór. Realny wynik finansowy wynosi minus 200.000 zł, więc walczy, żeby spiąć ten rok. 

Pan Starosta zaznaczył, że musi patrzeć na cały powiat, na wszystkie jednostki. Powiat nie ma już 

pomieszczeń na administrację. Wyraził prośbę do Dyrektor, aby obniżyła koszty dzierżawy dla 

jednostek powiatowych, dopóty, dopóki nie powstanie nowy budynek. 

p. Anna Osłowska zapytała, czy szkoły nie mają wolnych pomieszczeń. 

Pan Starosta odparł, że nie, również mieszkanie w Zespole Szkół Ogólnokształcących jest zajęte 

przez ZNP. Przedstawił plany Ministerstwa Edukacji Narodowej dotyczące stworzenia w powiatach 

Ośrodków Rozwoju Edukacji. To kolejne zadanie bez środków.  

p. Anna Osłowska zapytała, czy będzie mogła budować obok szpitala. 

Pan Starosta uważa, że powiat nie zabierze tego, co jest ogrodzone. 

p. Anna Osłowska uważa, że skoro pomieszczenia są drogie, to trzeba myśleć inaczej. 

Pan Starosta zaznaczył, że planowany jest parking przy szpitalu. Podkreślił, że wg nowych 

przepisów, powiat nie może wziąć kredytu na remont. 

P. Waldemar Słupski odniósł się do usług rehabilitacyjnych. Chciałby, żeby o prywatnej 

rehabilitacji decydowało społeczeństwo. 

p. Anna Osłowska odparła, że jeśli kwestia ta zostanie dobrze przygotowana, to nie będzie 

apelacji. 

 

Więcej uwag i pytań do Dyrektor ZOZ nie było, więc opuściła salę obrad, a dołączył dyrektor NOK 

– p. Paweł Bukowski. 

 

Ad. II. 

Pan Starosta zaznaczył, że każdy z obecnych wie, jaki jest budżet powiatu. Jeśli jakaś suma 

wpłynęłaby do Nidzickiego Ośrodka Kultury, to takich wniosków do powiatu pojawi się więcej, bo w 

gminach też funkcjonują Ośrodki. Co innego, jeśli jest impreza powiatowa. Podobnie, jeśli chodzi o 

finansowanie biblioteki, bo powiat ma obowiązek prowadzić bibliotekę powiatową. Wspominał wyżej, 

że w powiatach mają powstać Ośrodki Rozwoju Edukacji, a w jego ramach ma funkcjonować owa 

biblioteka. 

p. Lech Brzozowski zaznaczył, że tak się  stanie, jeśli przejdzie nowa ustawa o oświacie. 

p. Paweł Bukowski nadmienił, że planowane jest spotkanie na temat współpracy gminy z 

powiatem. Sądzi, że można by tę dziedzinę wskazać jako formę współpracy. Uważa, że jest możliwość 

dofinansowania – przekazanie środków na remont Zamku. Najlepiej byłoby w trakcie tego spotkania 

temat dotowania rozstrzygnąć. Uważa, że wyglądałoby to przyjaźniej dla środowiska. 

p. Renata Mróz podkreśliła, że powiat jest w trudnej sytuacji finansowej. Jest wiele wniosków z 

jednostek. Czekają nas remonty dróg, a w związku z tym Powiatowy Zarząd Dróg chce zatrudnić 

dodatkowo pracowników. PCPR miał zmniejszony budżet. Trzeba zwiększyć środki na rodziny 

zastępcze. Sądzi, że z poręczenia ZOZ pokryje się te potrzeby. Dodała, że w 2014 r. powiat ledwo 

będzie się mieścił w nowych wskaźnikach. Zarząd, jako inicjator zmian w budżecie, musiałby 

przesunąć środki.  

Pan Starosta podejrzewa, że wspólne spotkanie komisji będzie w celu dofinansowania mediów w 

ciągu drogi 545. Rozmowa będzie o milionach złotych. Powiatu na to nie stać. Przypomniał, że powiat 

sam będzie realizował II etap drogi Łyna-Bolejny - 4,6 km. Nie można zrezygnować z 50% dotacji. 

p. Janusz Kwiatek zaznaczył, że biblioteka realizuje zadania ponadlokalne, dla wszystkich. Może 

złożyć wniosek o dofinansowanie. Tutaj natomiast pokusić się o dotację celową – pomoc finansową i 

sięgnąć do środków zapisanych na bibliotekę. 
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p. Lech Brzozowski zaznaczył, że powiat musi to zadanie realizować, może z biblioteką 

pedagogiczną. 

p. Janusz Kwiatek  zaznaczył, że to nie jest  biblioteka publiczna. 

Pan Starosta natomiast uważał, że to jest dobry pomysł. 

p. Paweł Bukowski przypomniał, że prowadzono rozmowy nt. Dni Nidzicy, aby powiat sam 

zorganizował Turniej Rycerski. 

p. Lech Brzozowski zauważył, że obydwaj dyrektorzy mają chęci coś zrobić. Każde pieniądze 

wykorzystaliby dobrze. Też chciałby pomóc, ale trzeba słuchać Pani Skarbnik. Sytuacja powiatu jest 

poważna. Zadania przybywały bez dofinansowania. Sytuacja jest trudna we wszystkich samorządach. 

Zmuszane są do oszczędności. Przypomniał, że powiat zwrócił się do gminy o dofinansowanie drogi na 

Łynę. Realizowane są tylko te inwestycje, które są dofinansowane z zewnątrz. Co chwila przychodzi 

dyrektor PZD z potrzebami remontowymi.  

p. Janusz Kwiatek stwierdził, że gdyby nie rozwiązano porozumienia, te środki byłyby przekazane 

dla gminy.  

Pan Starosta zaznaczył, że słucha Pani Skarbnik, która mówi o łagodzeniu zapędów.  

p. Renata Mróz stwierdziła, że jeśli będzie zgoda Zarządu i możliwość, to można środki finansowe 

niewykorzystane na bibliotekę przesunąć na pomoc finansową dla gminy, wskazując przy tym 

konkretne zadanie. Prosiła, aby Dyrektor złożył konkretny wniosek o dofinansowanie, a  Zarząd go 

rozpatrzy na następnym posiedzeniu. 

 

p. Paweł Bukowski opuścił salę obrad, a dołączył p. Jacek Dłuski – dyrektor Powiatowego 

Zarządu Dróg. 

 

Ad. III. 

p. Jacek Dłuski poinformował, że w bieżącym roku zaplanował przegląd wszystkich inwestycji 

zrealizowanych w ciągu ostatnich lat. Przegląd wiosenny trwa. Wczoraj odbył się przegląd inwestycji 

Łyna –Bolejny. 

Przeczytał protokoły z przeprowadzonych już przeglądów dróg, wykonanych w obecności 

wykonawców. Zaznaczył, że wszystkie usterki w ramach gwarancji zostaną naprawione. 

p. Waldemar Słupski zwrócił uwagę, że na drodze do Łyny brakuje podwyższenia przy przepuście 

na wjeździe od strony lasu i nie widać, gdzie kończy się droga. 

p. Jacek Dłuski zaznaczył, że będą ustawione słupki prowadzące. Zapisał uwagę p. Słupskiego. 

Dodał, że niedługo ruszy naprawa dróg. 

 

Więcej pytań do dyrektora PZD nie było, więc opuścił salę obrad, a dołączyła p. Sabina 

Adamowska-Krupa. 

 

Ad. IV. 

Pan Starosta przypomniał wniosek p. ………………….. o usunięcie jednego drzewa na posesji 

przy ul. Kościuszki w celu umożliwienia wjazdu dużym samochodom dostawczym. Poinformował, że 

w tej kwestii wypowiedziały się wszystkie powiatowe instytucje. Samochody będą przejeżdżały przez 

pas drogowy i parkowały na posesji p. …………….. Wycięcie tego drzewa, zdaniem skarżącego 

pomoże w rozwiązaniu problemu. 

p. Sabina Adamowska-Krupa omówiła wnioski Powiatowego Zarządu Dróg o wycięcie drzewa 

znajdującego się na posesji p. ……………………. przy ul. Kościuszki, o czym wyżej była mowa oraz 

chorych drzew w Kanigowie i Łynie, które zagrażają bezpieczeństwu ludzi i ich mienia. 

Zarząd wyraził zgodę, aby wnioskodawca wystąpił do Burmistrza Nidzicy o wydanie decyzji 

na wycinkę w/w drzew. 

 

Pytań do p. S. Adamowskiej-Krupy nie było, więc opuściła salę obrad. 
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Ad. V. 

p. Renata Mróz zaznaczyła, że wniosek Powiatowego Zarządu Dróg o przesunięcie kwoty 5.830 zł 

w ramach paragrafu inwestycyjnego omawiany był już na poprzednim posiedzeniu Zarządu, ale ze 

względu na krótki termin na podpisanie umowy, PZD wnosi o dokonanie przesunięcia przez Zarząd. 

Przypomniała, że wniosek dotyczy zmniejszenia o kwotę 5.830 zł zadania inwestycyjnego – 

przebudowa  drogi powiatowej nr 1528N na odcinku Bolejny – Łyna w § 6050, a zwiększenia zadania – 

opracowanie projektu budowlanego na przebudowę drogi powiatowej nr 1550N Kozłowo - Zaborowo – 

Kanigowo odcinek Zaborowo – Szymany w tym samym paragrafie. 

Decyzja Zarządu była pozytywna.  

Zarząd w obecności pięciu członków, jednogłośnie podjął uchwałę Nr 29/2011 w sprawie 

zmian w budżecie powiatu na rok 2011. 

 

Następnie p. Renata Mróz przedstawiła następujące wnioski finansowe: 

- Zespołu Szkół Ogólnokształcących - o dofinansowanie wyjazdu uczniów na półfinały turnieju 

tenisa stołowego o Puchar Gazety Olsztyńskiej i Telewizji Polskiej w Suszu w dniu 10 kwietnia 2011 r. 

oraz w dniu 15 kwietnia 2011 r. na finały wojewódzkie Szkolnego Związku Sportowego w tenisie 

stołowym Lidzbarka. Koszt obu wyjazdów to 1.000 zł. 

Pan Starosta zaznaczył, że może to być sfinansowane ze sportu. 

Zarząd wniosek rozpatrzył pozytywnie; 

- Zespołu Szkół Nr 3 w Nidzicy – o dofinansowanie w kwocie 2.000 zł wyżywienia oraz zakupu 

pucharów i nagród rzeczowych w Finale Wojewódzkim Turnieju Bezpieczeństwa w Ruchu Drogowym 

dla uczniów szkół podstawowych i gimnazjalnych, który odbędzie się  w dniach 18-19 maja 2011 r. 

Pan Starosta poinformował, że koordynator projektu otrzyma dofinansowanie od gminy w kwocie 

2.000 zł. 

p. Renata Mróz zauważyła, że Turniej Powiatowy wpisany jest do kalendarium imprez. To byłoby 

dodatkowe zadanie. Wydział Oświaty wskazał ewentualne źródło pokrycia tego wniosku ze sportu. 

p. Robert Radzymiński zaznaczył, że w organizację takiego turnieju zaangażowanych jest dużo 

osób, a poziom wojewódzki to o wiele większe wyzwanie. Uważa, że organizacyjnie Turniej jest 

przygotowany mistrzowsko. 

p. Lech Brzozowski podkreślił, że na organizacje pozarządowe obcięto połowę środków, a na 

sporcie szkolnym pozostało wszystko. Nie zgodził się z takim rozwiązaniem. 

Pan Starosta uważa, że niepotrzebnie obcięto te środki.  

Zarząd wniosek rozpatrzył pozytywnie. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Pan Starosta zamknął posiedzenie Zarządu. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała: 

Inspektor                                      Przewodniczący Zarządu 

/-/ Małgorzata Wojtaszewska        /-/ Ludwik Ekiert 

 

Z-ca Przewodniczącego Zarządu 

/-/ Lech Brzozowski 

 

Członek Zarządu  

/-/ Janusz Kwiatek 

 

Członek Zarządu  

/-/ Robert Radzymiński 

 

Członek Zarządu  

/-/ Waldemar Słupski 


